
 
 
 

Zápis ze zasedání Rady studijních programů  
Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 

 

Pořadové číslo: 8/2022 Datum konání: 7. 2. 2022 

Přítomni: Jitka Komárková, Jan Čapek, Jan Stejskal, Jan Černohorský, Renáta Myšková, Romana Provazníková, 
Jolana Volejníková, Jana Janderová 

Omluveni: Michaela Kotková Stříteská, Pavel Sedlák 

Hosté: Hana Kopáčková, Jan Fuka, Oldřich Horách, Pavla Jindrová, Tatiana Molková 

Program zasedání 

Předsedkyně Rady studijních programů doc. Ing. Jitka Komárková, Ph.D. přivítala přítomné na osmém zasedání 
Rady studijních programů FES (dále též „RSP“). Na úvod přivítala prof. Molkovou reprezentující RVH, a novou 
proděkanku pro vnitřní záležitosti, doc. Kopáčkovou, která má na FES na starosti akreditace. Dále členy RSP 
seznámila s programem jednání.  

1. Změny k projednání Radou studijních programů  

Doc. Komárková seznámila členy RSP s navrhovanými změnami. 

1.1. Změna sylabu předmětu - předmět Etika ve veřejné správě (FETVS/CETVS; povinný profilující 

předmět), akademický bakalářský studijní program Hospodářská politika a veřejná správa, 

specializace Veřejná ekonomika a správa 

Garantka SP navrhuje změnu sylabu předmětu, tj. aktualizaci a inovaci obsahu a formy pojetí předmětu včetně 
literatury s ohledem na cíl předmětu i definovaný profil absolventa daného studijního programu. 
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 
a schvaluje změnu sylabu předmětu Etika ve veřejné správě FETVS/CETVS - ve specializaci Veřejná 
ekonomika a správa, akademický bakalářský studijní program Hospodářská politika a veřejná správa 
od AR 2021/2022. 
 
Per rollam proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 9   Proti: 0   Zdrželi se: 1 

Usnesení bylo přijato. 

1.2. Změna sylabu předmětu - předmět Finanční analýza municipální firmy (FFAM; povinný profilující 

předmět), akademický bakalářský studijní program Hospodářská politika a veřejná správa, 

specializace Veřejná ekonomika a správa, Ekonomika regionálního sportu 

Garantka SP navrhuje změnu sylabu předmětu, konkrétně změnu podmínek pro udělení zápočtu takto: Zápočet je 
udělen na základě akceptovaných dvou průběžných testů týkajících se dílčích ukazatelů finanční analýzy 
municipální firmy v průběhu semestru a akceptované seminární práce zaměřené na analýzu municipální firmy 
včetně prezentace výsledků analýzy. 
Zdůvodnění návrhu na změnu: V letošním roce jsme po dohodě se studenty předmětu FFAM provedli pilotní 
(dobrovolné) otestování dovednosti výpočtu a interpretace výsledku dílčích ukazatelů finanční analýzy. Testů se 
zúčastnila většina studentů a lze konstatovat, že tato individuální adresná práce se zpětnou vazbou vyučujícího 
vedla k vyšší míře uvědomění si volby relevantních dat k výpočtu, jeho správného provedení, ale zejména způsobu 



interpretace a vyhodnocení výsledku podle typu jednotlivých ukazatelů. Tyto dílčí vědomosti a dovednosti jsou 
východiskem pro správné zpracování seminární práce, která je založena na kompozitních ukazatelích 
a pyramidálních rozkladech. 
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje změnu sylabu předmětu Finanční analýza municipální firmy (FFAM) - ve specializacích Veřejná 

ekonomika a správa a Ekonomika regionálního sportu, akademický bakalářský studijní program 

Hospodářská politika a veřejná správa od AR 2021/2022. 

Proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 

Pro: 8   Proti: 0   Zdrželi se: 0   

Usnesení bylo přijato. 

 

1.3. Změna sylabu předmětu – předmět Základy veřejného práva (FZFVP; povinný profilující předmět, 

resp. běžný), akademický a profesní bakalářský studijní program Hospodářská politika a veřejná 

správa, všechny specializace, a studijní program Informatika a systémové inženýrství, specializace 

IVS 

Garantka SP navrhuje, aby s podílem 50 % na přednáškách participovala dr. Kovářová. Garantka předmětu, 
JUDr. Janderová, se bude na přednáškách nadále podílet z 50 %. Zdůvodnění návrhu na změnu: Vysoká pracovní 
vytíženost dr. Janderové. Dr. Kovářová na předmětu již participuje jako cvičící a má příslušnou odbornost. 
  
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje změnu sylabu předmětu Finanční analýza municipální firmy (FFAM) - ve všech specializacích 

akademického a profesního bakalářského studijního programu Hospodářská politika a veřejná správa 

a ve specializaci Informatika ve veřejné správě akademického bakalářského studijního programu 

Informatika a systémové inženýrství od AR 2021/2022. 

Per rollam proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 9   Proti: 0   Zdrželi se: 1  

Usnesení bylo přijato. 

1.4. Změna přednášejícího předmětu - předmět Právo pro manažery (FPMN; povinný profilující předmět, 

resp. běžný), akademické navazující magisterské studijní programy Ekonomika a management 

a Finance 

Garanti SP navrhují změnu přednášejícího. Nyní přednáší z 50 % JUDr. Janderová a JUDr. Šmíd, který je zároveň 
garant předmětu. Nově bude jediný přednášející JUDr. Šmíd. Důvodem je odborná profilace kolegů.  
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 
a schvaluje změnu přednášejícího předmětu Právo pro manažery (FPMN) - JUDr. Martina Šmída, Ph.D. 
jako přednášejícího v rozsahu 100 %, akademické navazující magisterské studijní programy Ekonomika 
a management, specializace Ekonomika a management podniku, a Finance, od AR 2021/2022. 
 
Per rollam proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 9   Proti: 0   Zdrželi se: 1  

Usnesení bylo přijato. 



1.5. Změna přednášejícího předmětu - Management (EMAN; povinný profilující předmět), akademický 

navazující magisterský studijní program Informatics and System Engineering 

Garant SP navrhuje doplnění druhého přednášejícího: Ing. Solomona Gyamfi, Ph.D., který bude přednášet 
v rozsahu 70 %. Garant předmětu, dr. Brodský, se bude na přednáškách podílet v rozsahu 30 %. Důvodem je 
odborná profilace dr. Gyamfiho a posílení kvality výuky v anglickém jazyce. 
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje doplnění přednášejícího předmětu Management (EMAN) - Ing. Solomona Gyamfi, Ph.D. 

jako přednášejícího v rozsahu 70 %, akademický navazující magisterský studijní program Informatics and 

System Engineering, od AR 2021/2022. 

Per rollam proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 

Pro: 9   Proti: 0   Zdrželi se: 1  

Usnesení bylo přijato. 

1.6. Změna garanta a přednášejícího předmětu - předmět Manažerské účetnictví (FMNU/CMNU; povinný 

profilující předmět, resp. běžný), akademický bakalářský studijní program Ekonomika a management 

- specializace Ekonomika a provoz podniku, a SP Finance 

Garanti SP navrhují změnu garanta a přednášejícího předmětu. Stávající garantka a přednášející, doc. Kožená, 
navrhla jako nového garanta a přednášejícího v rozsahu 100 % Ing. Víta Jedličku, Ph.D. Dr. Jedlička se na výuce 
dlouhodobě podílí, a předmět odpovídá jeho odbornému zaměření a publikační činnosti.  
 

Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje změnu garanta a přednášejícího v rozsahu 100 % předmětu Manažerské účetnictví 

(FMNU/CMNU) na Ing. Víta Jedličku, Ph.D. ve specializaci Ekonomika a provoz podniku v akademickém 

bakalářském studijním programu Ekonomika a management a v akademickém bakalářském studijním 

programu Finance od AR 2021/2022. 

Per rollam proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 9   Proti: 0   Zdrželi se: 1 

Usnesení bylo přijato. 

1.7. Změna rozsahu semináře předmětu - předmět Podniková kultura (FPOK/EPOK; povinný profilující 

předmět, resp. běžný), akademické bakalářské studijní programy Ekonomika a management - 

specializace Management podniku, Finance a Aplikovaná informatika  

Garanti SP navrhují změnu rozsahu semináře ze 3 na 2 hod týdně. Důvodem je potřeba poskytnout studentům 
prostor na domácí přípravu nutnou pro řešení případových studií na seminářích.  
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje změnu rozsahu semináře předmětu Podniková kultura (FPOK, EPOK) na 2 hod týdně 

v akademických bakalářských studijních programech Ekonomika a management, specializace 

Management podniku, Finance a Aplikovaná informatika od AR 2021/2022. 

Per rollam proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 

Pro: 9   Proti: 0   Zdrželi se: 1  

Usnesení bylo přijato. 



1.8. Změna rozsahu seminářů předmětu - předmět Podnikové inovace (FPIN; povinný profilující předmět), 

akademický bakalářský studijní program Ekonomika a management - specializace Ekonomika 

a provoz podniku  

Garanti SP navrhují změnu rozsahu seminářů ze 3 na 2 hod týdně. Důvodem je potřeba poskytnout studentům 
prostor na domácí přípravu nutnou pro řešení případových studií na seminářích. 
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje změnu rozsahu seminářů předmětu Podnikové inovace (FPIN) na 2 hod týdně v akademickém 

bakalářském studijním programu Ekonomika a management, specializace Ekonomika a provoz podniku od 

AR 2021/2022. 

Per rollam proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 9   Proti: 0   Zdrželi se: 1  

Usnesení bylo přijato. 

1.9. Zařazení nového volitelného předmětu - předmět Odborná praxe, akademické navazující magisterské 

studijní programy Informatika a systémové inženýrství a Informatics and System Engineering, 

všechny specializace 

Garantka SP navrhuje zařazení nového volitelného předmětu Odborná praxe do obou forem studia. Oborná praxe 
v rozsahu 150 hod práce studentů. Předmět v prezenční formě — 8 hod seminářů, v kombinované formě 8 hod 
konzultací. Předmět bude zakončen zápočtem, bude za 5 kreditů a bude zařazen do obou semestrů. Garantka 
předmětu: dr. Máchová, která již garantuje praxe v bakalářském studiu. Student po absolvování praxe odevzdá 
přehled odborných zkušeností, které získal či si rozšířil, a ukázky svých výstupů/výsledků. Zdůvodnění návrhu 
na změnu: Předmět Odborná praxe umožní zájemcům, aby rozvíjeli své schopnosti a dovednosti i v oblastech, 
které nejsou pokryté předměty nabízenými na fakultě či univerzitě. Zároveň zvýší propojení výuky s praxí. 
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje zařazení nového volitelného předmětu Odborná praxe do ZS i LS 2. ročníku ve všech 

specializacích v akademických navazujících magisterských studijních programech Informatika 

a systémové inženýrství a Informatics and System Engineering od AR 2022/2023. 

Proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 8   Proti: 0   Zdrželi se: 0  

Usnesení bylo přijato. 

1.10. Změna rozsahu přednášek předmětu – předmět Výkonnost a konkurenceschopnost podniku (FVKP; 

povinný profilující předmět), akademický navazující magisterský studijní program Ekonomika 

a management - specializace Ekonomika a management podniku 

Garantka SP navrhuje změnu rozsahu přednášek ze 3 na 2 hod týdně. Důvodem je potřeba poskytnout studentům 
prostor pro samostudium, protože na přednáškách jim budou zadávány konkrétní úkoly, které budou dále rozvíjeny 
na seminářích. 
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje změnu rozsahu přednášek předmětu Výkonnost a konkurenceschopnost podniku (FVKP) 

na 2 hod týdně, akademický navazující magisterský studijní program Ekonomika a management, 

specializace Ekonomika a management podniku, od AR 2021/2022. 

Per rollam proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 9   Proti: 0   Zdrželi se: 1  

Usnesení bylo přijato. 



1.11. Změna rozsahu semináře předmětu - předmět Management změny (FMGZ; běžný předmět), 

akademický navazující magisterský studijní program Ekonomika a management, všechny 

specializace  

Garantka SP navrhuje změnu rozsahu semináře ze 3 na 2 hod týdně z důvodu dostatečné časové dotace cvičení 

2 hod/týden. Na jednotlivých cvičeních jsou zadávány konkrétní úkoly, resp. případové studie pro samostudium 

jako aplikace probírané problematiky a příprava na výuku v dalším týdnu. 

 

Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje změnu rozsahu semináře předmětu Management změny (FVKP) na 2 hod týdně, akademický 

navazující magisterský studijní program Ekonomika a management, všechny specializace, 

od AR 2021/2022. 

Per rollam proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 9   Proti: 0   Zdrželi se: 1 

Usnesení bylo přijato. 

1.12. Změna garanta a přednášejícího předmětu - předmět Microeconomics I (EMIE1); povinný profilující 

předmět), akademické bakalářské studijní programy Informatics and System Engineering 

a Informatika a systémové inženýrství, všechny specializace 

Garant SP navrhuje změnu garanta a přednášejícího z doc. Volejníkové na Ing. Jaroslava Kovárníka, Ph.D., který 
bude přednášet v rozsahu 100 %. Důvodem je odborná profilace dr. Kovárníka, která zajistí odpovídající kvalitu 
výuky, a velké vytížení doc. Volejníkové. Dr. Kovárník se již na výuce předmětu podílí. 
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje změnu garanta a přednášejícího předmětu Microeconomics I (EMIE1) na Ing. Jaroslava 

Kovárníka, Ph.D., který bude přednášet v rozsahu 100 %, akademické bakalářské studijní programy 

Informatics and System Engineering a Informatika a systémové inženýrství, všechny specializace, 

od AR 2022/2023.  

Proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 8   Proti: 0   Zdrželi se: 0  

Usnesení bylo přijato. 

1.13. Změna rozsahu výuky předmětu - předmět Projektový management I (FPM1, EPM1); povinný 

profilující předmět, resp. běžný předmět), akademické bakalářské studijní programy Informatics and 

System Engineering, Informatika a systémové inženýrství, Aplikovaná informatika a Finance - 

všechny specializace; specializace VES a ERS - SP Hospodářská politika a veřejná správa; 

specializace Management podniku - SP Ekonomika a management. 

Garanti SP navrhují změnu rozsahu výuky v prezenční formě z 1p+3c týdně na 2p +2c. Tříhodinová cvičení jsou 
pro studenty náročná. Části teoretických výkladů lze ze cvičení přesunout do přednášky. Výuka na cvičeních se 
více soustředí na praktické procvičování. Nedojde ke změně náplně předmětu. 
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje změnu rozsahu předmětu Projektový management I (FPM1, EPM1) na 2p+2c týdně, akademické 

bakalářské studijní programy Informatics and System Engineering, Informatika a systémové inženýrství, 

všechny specializace; Aplikovaná informatika a Finance - všechny specializace; specializace Veřejná 

ekonomika a správa a Ekonomika regionálního sportu - SP Hospodářská politika a veřejná správa; 

specializace Management podniku - SP Ekonomika a management, od AR 2022/2023.  

Per rollam proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 9   Proti: 0   Zdrželi se: 1 

Usnesení bylo přijato. 



1.14. Změna garanta a přednášejícího předmětu - předmět Microeconomics Il (EMIK2); předmět 

teoretického základu, běžný), akademické navazující magisterské studijní programy Informatics and 

System Engineering, Informatika a systémové inženýrství v obou specializace IPA/IVS; 

SP Hospodářská politika a veřejná správa - specializace Ekonomika veřejného sektoru. 

Garanti SP navrhují změnu garanta a přednášejícího z doc. Volejníkové na Ing. Lucii Sobotkovou, Ph.D., která 
bude přednášet v rozsahu 100 %. Důvodem je odborná profilace dr. Sobotkové, která se na výuce dlouhodobě 
podílí a zajistí odpovídající kvalitu výuky. Dalším důvodem je velké vytížení doc. Volejníkové. 
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje změnu garanta a přednášejícího předmětu Microeconomics Il (EMIK2) 

na Ing. Lucii Sobotkovou, Ph.D., která bude přednášet v rozsahu 100 %, v navazujících magisterských 

akademických studijních programech Informatics and System Engineering, Informatika a systémové 

inženýrství specializace Informatika ve veřejné správě, a SP Hospodářská politika a veřejná správa - 

specializace Ekonomika veřejného sektoru, od AR 2022/2023. 

Proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 8   Proti: 0   Zdrželi se: 0 

Usnesení bylo přijato. 

1.15. Změna rozsahu semináře předmětu – předmět Soukromé právo 2 (FSP2; předmět profilujícího 

základu, běžný předmět), akademické bakalářské studijní programy Ekonomika a management - 

všechny specializace, Hospodářská politika a veřejná správa - specializace Finanční správa, 

a profesní bakalářský SP Hospodářská politika a veřejná správa  

Garantky SP navrhují změnu rozsahu semináře ze 2 na 1 hod týdně z důvodu dostatečné časové dotace semináře 
1 hod/týden. Na jednotlivých cvičeních jsou zadávány konkrétní úkoly, které vyžadují domácí přípravu. Nedojde 
ke změně obsahu výuky. Nový rozsah výuky bude 2+1. 
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje změnu rozsahu semináře předmětu Soukromé právo 2 (FSP2) na 1 hod týdně, akademické 

bakalářské studijní programy Ekonomika a management - všechny specializace, Hospodářská politika 

a veřejná správa - specializace Finanční správa, a profesní bakalářský SP Hospodářská politika a veřejná 

správa, od AR 2022/2023. 

Per rollam proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 9   Proti: 0   Zdrželi se: 1 

Usnesení bylo přijato. 

1.16. Změna zařazení předmětu - předmět Management změny (FMGZ; běžný předmět), akademický 

navazující magisterský studijní program Ekonomika a management, specializace Management 

finančních institucí  

Předmět je povinný ve specializaci Ekonomika a management, povinně volitelný ve specializaci MFI. Garantka SP 
navrhuje zařadit předmět vzhledem k jeho obsahu a struktuře ostatních předmětů jako povinný také ve specializaci 
MFI. 
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje přeřazení předmětu Management změny (FMGZ) z povinně volitelných do povinných předmětů, 

akademický navazující magisterský studijní program Ekonomika a management, specializace Management 

finančních institucí, od AR 2021/2022. 

Per rollam proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 9   Proti: 0   Zdrželi se: 1 

Usnesení bylo přijato. 



1.17. Doplnění názvu specializace profesního bakalářského studijního programu Hospodářská politika 

a veřejná správa 

Garantka SP navrhuje doplnění názvu specializace Ochrana spotřebitele do tabulky B-II-A akreditačního spisu. 

Název specializace je uveden pouze v textu akreditačního spisu, nikoliv v záhlaví tabulky B-Ila. Z tohoto důvodu 

by nemohl být tištěn ani na diplomy. Detailnější zdůvodnění je uvedeno v návrhu garantky. Dle vyjádření paní 

profesorky Molkové se jedná o nezávažnou změnu, kterou schvaluje RSP a RVH bere na vědomí.  

 

Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje doplnění názvu specializace Ochrana spotřebitele do tabulky B-II-A akreditačního spisu 

v profesním bakalářském studijním programu Hospodářská politika a veřejná správa od AR 2021/2022. 

Proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 8   Proti: 0   Zdrželi se: 0   

Usnesení bylo přijato. 

1.18. Změna v zařazení předmětů, rozsahu a doplnění povinně volitelných a volitelných předmětů, 

akademický bakalářský studijní program Informatika a systémové inženýrství a Informatics and 

System Engineering, všechny specializace 

Garantka SP navrhuje změny v ročníku a/nebo semestru výuky předmětů dle návrhu. Dále jsou doplněny povinně 
volitelné a volitelné předměty, aby si studenti snáze vybrali předměty a získali 180 kreditů. U dvou předmětů je 
doplněna jejich anglická alternativa, studenti si budou moci vybírat mezi nimi. Dále je navržena výměna profilujícího 
předmětu ZIS za odborněji zaměřený předmět Informační systémy, čímž se odstraní duplicitní výuka vybraných 
témat. Změny vychází z dosavadních zkušeností s realizací studijního programu a snahou zlepšit návaznost 
předmětů. 
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje přesuny a změny předmětů a doplnění povinně volitelných a volitelných předmětů dle návrhu 

ve všech specializacích v akademickém bakalářském studijním programu Informatika a systémové 

inženýrství a Informatics and System Engineering, od AR 2022/2023. 

Per rollam proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 

Pro: 9   Proti: 0   Zdrželi se: 1  

Usnesení bylo přijato. 

1.19. Změna zařazení předmětu - předmět Mikroekonomie 1, Microeconomics I  (FMIE1, CMIE1, EMIE1); 

povinný předmět) teoretického základu, akademické bakalářské studijní programy Informatics and 

System Engineering a Informatika a systémové inženýrství, všechny specializace 

Garant SP navrhuje přeřadit předmět ze 3. ročníku do 2. ročníku. Do 3/ZS bude naopak přesunut předmět Odborná 
praxe. Jde o předmět teoretického základu, jeho umístění již ve 2. ročníku je vhodnější. Změna byla konzultována 
s vedoucím UEV a garantkou předmětu, kteří ji jednoznačně doporučují. 
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje přesun předmětu Mikroekonomie 1, Microeconomics I  (FMIE1, CMIE1, EMIE1) 

ze 3. do 2. ročníku místo předmětu Odborná praxe, akademické bakalářské studijní programy Informatics 

and System Engineering a Informatika a systémové inženýrství, všechny specializace, od AR 2022/2023. 

Per rollam proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 

Pro: 10   Proti: 0   Zdrželi se:   

Usnesení bylo přijato. 

 



1.20. Změna sylabu předmětu - předmět Etika ve veřejné správě (FETVS/CETVS); povinný profilující 

předmět), profesní bakalářský studijní program Hospodářská politika a veřejná správa  

Garantka SP navrhuje změnu sylabu předmětu, tj. aktualizaci a inovaci obsahu a formy pojetí předmětu včetně 
literatury s ohledem na cíl předmětu i definovaný profil absolventa daného studijního programu. 
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje změnu sylabu předmětu Etika ve veřejné správě FETVS/CETVS - profesní bakalářský studijní 

program Hospodářská politika a veřejná správa od AR 2021/2022. 

Per rollam proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 

Pro: 10   Proti: 0   Zdrželi se: 0  

Usnesení bylo přijato. 

 

1.21. Změna garanta a přednášejícího předmětu - předmět Hospodářská politika EU (FHPU/CHPU); předmět 

profilující), akademický navazující magisterský studijní program Hospodářská politika a veřejná 

správa, obě specializace 

Garantka SP navrhuje změnu garanta a přednášejícího z doc. Volejníkové na Ing. Lucii Sobotkovou, Ph.D, která 
bude předmět garantovat a přednášet v rozsahu 100 %. Důvodem je odborná profilace dr. Sobotkové, která se 
na výuce dlouhodobě podílí a zajistí odpovídající kvalitu výuky. Dalším důvodem je velké vytížení doc. Volejníkové. 
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje změnu garanta a přednášejícího předmětu Hospodářská politika EU (FHPU/CHPU) 

na Ing. Lucii Sobotkovou, Ph.D., která bude garantkou a přednášející v rozsahu 100 %, akademický 

navazující magisterský studijní program Hospodářská politika a veřejná správa, obě specializace, 

od AR 2022/2023. 

Per rollam proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 

Pro: 10   Proti: 0   Zdrželi se: 0  

Usnesení bylo přijato. 

 

1.22. Změna podílu přednášejících předmětu - předmět Business Intelligence (FBIN); předmět teoretický, 

profilující, běžný), akademické navazující magisterské studijní programy Informatika a systémové 

inženýrství - obě specializace, Ekonomika a management - specializace Ekonomika a management 

podniku, Finance 

Garantka SP navrhuje změnu podílu přednášejících takto: doc Šimonová 100% (dříve 85%) a dr. Máchová 0% 
(dříve 15%). Doc. Šimonová je garantkou předmětu, výuku zajistí plnohodnotně sama. 
 
Usnesení: Rada studijních programů Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice projednala 

a schvaluje změnu podílu přednášejících předmětu Business Intelligence (FBIN) tak, že doc. Šimonová se 

bude podílet na přednáškách v rozsahu 100 %, dr. Máchová 0 %, akademické navazující magisterské 

studijní programy Informatika a systémové inženýrství - obě specializace, Ekonomika a management - 

specializace Ekonomika a management podniku, Finance, od AR 2022/2023. 

Per rollam proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 

Pro: 10   Proti: 0   Zdrželi se: 0  

Usnesení bylo přijato. 

 



 

2. Vyjádření Rady studijních programů k záměru fakulty o podání žádosti o akreditaci nového 

bakalářského studijního programu Digitální podnikání 

Doc. Komárková seznámila členy RSP s připravovaným akademickým bakalářským studijním programem Digitální 
podnikání. SP vychází částečně ze stávajícího bakalářského studijního programu „Informatika a systémové 
inženýrství“ s vyšším důrazem na předměty týkající se obchodu a řízení podniku, které vychází ze studijního 
programu „Ekonomika a management“. Garantem studijního programu bude doc. Ing. Hana Kopáčková, Ph.D., 
která není garantem žádného stávajícího studijního programu. Připravovaný SP je v souladu se strategickými cíli 
fakulty a univerzity. 
RSP návrh diskutovala. V rámci diskuse prof. Stejskal doplnil koncepční informace k novému bakalářskému SP 
včetně faktu, že tímto naplňujeme také záměr UPa. Doc. Volejníková se dotázala na specifika navrhovaného SP 
a na význam názvu digitální podnikání. Doc. Komárková a doc. Kopáčková zodpověděly dotaz. Podíl 
informatických předmětů je 58 %, dále jsou zařazeny předměty zaměřené na malé a střední podnikání, 
management či marketing. Doc. Černohorský na základě hodnocení předmětu Mikroekonomie studenty doporučil 
zvážit přeřazení předmětu již do 2. ročníku. Dále se dotazoval na zapojení předmětu zaměřeného na finanční 
technologie (FinTech) a jeho zařazení doporučil, jde o moderní trend a poptávanou znalost. Dále se ptal, zda může 
absolvent pracovat jako datový analytik, protože je po nich poptávka. Doc. Kopáčková reagovala, že v bc. SP jsou 
pouze prvotní základy, datový analytik bude až absolvent navazujícího magisterského studia, které se připravuje. 
Dále proběhla diskuse o výuce účetnictví a SW nástrojích. Prof. Molková upozornila na podporu výuky předmětů 
zaměřených na informační technologie na univerzitní úrovni a na zajištění vzdáleného přístupu studentů k těmto 
technologiím ze strany CITS. 

 
Usnesení: RSP prodiskutovala záměr nového studijního programu Digitální podnikání a doporučuje vedení 
FES zažádat o akreditaci tohoto SP. 

 
Proběhlo hlasování s tímto výsledkem: 
Pro: 8   Proti: 0   Zdrželi se: 0  

Usnesení bylo přijato. 

3. Vystoupení představitelů Rady pro vnitřní hodnocení 

Představitelka RVH, profesorka Molková, shrnula roli RVH v procesu akreditace a při zajišťování kvality výuky. 

Upozornila na nový Akreditační řád a navazující směrnici. Připomněla povinnost zpracovat hodnotící zprávu 

o průběhu realizování SP dle směrnice č. 1/2022. Zpráva se bude zpracovávat na základě podnětu RVH. Dále 

garanty upozornila na data zpřístupněná v MIS (součást systému Verso). Upozornila na připravovaný systém 

AKRES, který bude využíván při akreditacích a který díky propojení s dalšími systémy (STAG, OBD) zautomatizuje 

vyplňování některých formulářů. Dále konstatovala, že myšlenka programových rad studijních programů je dobrá, 

RVH ji podporuje. RSP by měla primárně řešit zásadní problematiky a problematiky zasahující do více studijních 

programů. Uvedla, že došlo ke změně člena v RVH pro ekonomické vědy – místo prof. Čapka je nově členkou 

doc. Myšková. Na závěr informovala o možné kontrole ze strany NAU v letošním roce. 

4. Různé 

Poslední bod programu nabídl prostor pro další diskusi členů RSP. Diskusi zahájila doc. Komárková a přítomné 

informovala o následujících skutečnostech: 

 promoce a sponze – platí termín 24. 2., zatím stále jen 2 obřady – sponze v 9 hod a promoce v 11 hod, 

 v LS bude standardní výuka a zkoušení probíhat prezenčně, 

 online – pouze IRK a konzultace, 

 studenti kombinované formy (KF) počítají se studijními povinnostmi především v pátek a sobotu, 

 časy IRK a zkoušek pro KF – je potřeba poskytnout termíny v různých časech, alespoň některé IRK 

odpoledne (a mimo řádnou výuku KF), alespoň jeden termín zápočtu/zkoušky v pátek, 

 změny garantů předmětů ve Stagu – zodpovídá VÚ (role katedra), 



 hodnocení výuky – garanti SP s ním postupně pracují, postřehy: 

o mnozí studenti hodnotí zodpovědně, tj. i chválí, 

o někteří studenti kopírují stejný komentář ke všem předmětům – příště je budeme vyzývat 

k zodpovědnosti, 

o vůči studentům je potřeba komunikovat korektním jazykem a chovat se k nim korektně, 

o studijní materiály: je potřeba se vyhnout extrémům, tj. špatně je nedat jim vůbec nic nebo je 

naopak zahltit velkým množstvím neuspořádaných materiálů, 

o studenti potřebují zpětnou vazbu po každém cvičení, 

o je potřeba, aby v případě různých cvičících jednoho předmětu měli všichni studenti shodné 

podmínky. 

Dr. Jindrová se dotázala, zda by bylo možné studijní materiály ve Stagu zveřejňovat jen pro studenty zapsané na 

rozvrhových akcích vyučujícího, což by zabránilo zbytečnému zahlcování studentů studijními materiály, které 

studenti nepotřebují. Požadavek bude zaslán na CITS. 

 

Dále doc. Komárková uvedla, že dojde k určitému rozvolnění a zvýšení flexibility při zadávání závěrečných prací 

studentům, jehož cílem je: 

 studentům nabídnout větší možnost zvolit si vedoucího a téma, které ho zajímá – chceme tím zvýšit 

motivaci studentů pro úspěšné dokončení práce, 

 zároveň zachovat kvalitu vedení prací a požadavky dle akreditačních standardů. 

Zadávání prací proběhne obdobně jako v předchozích letech.  

 V první fázi si studenti budou sami navrhovat témata a domlouvat se s vedoucím, se kterým mají zájem 

spolupracovat. Termín bude proti harmonogramu prodloužen do 15. 3. 2022. Studenti budou upozorněni 

na schůzkách s proděkankou příští týden. Zároveň je mohou oslovovat akademičtí pracovníci během 

výuky. Do 15. 3. není nutné mít se studentem domluvené přesné znění názvu práce a cíle, ale je potřeba 

dosáhnout vzájemné shody na zaměření tématu. 

 Poté zjistíme, kolik studentů se domluvilo s AP a jaká je „obsazenost“ jednotlivých AP. Ve druhé fázi AP, 

kteří nebudou mít naplněnou kapacitu (viz níže), vypíší témata dle stanoveného rozpisu tak, aby byla 

zajištěna dostatečná nabídka pro studenty, kteří si téma nedomluvili sami. 

 

Na základě počtu studentů v předposledních ročnících je stanoven celkový max počet nových témat pro jednoho 

AP na 11 témat, při dodržení následujících omezení pro první fázi zadávání záv. prací: 

 prof.: min 2 BP, významně musí převažovat DP (min 7 DP), 

 doc.: min 3 BP, významně musí převažovat DP (min 6 DP), 

 OA: max 5 DP, musí převažovat BP (min 6 BP), 

 asistent: 9–10 BP, nemůže vést DP, zároveň jde v některých případech o nové kolegy, kteří nemají 

zkušenosti s vedením závěrečných prací; bylo by ideální, kdyby měl každý svého „mentora“ nebo 

„mentory“, kteří by mu poskytli v případě potřeby pomoc a radu. 

 

Na dotaz, že tento systém opět povede k nevyrovnané zátěži AP, doc. Komárková reagovala, že tomu tak opravdu 

je. Cílem je lépe vybalancovat zájem studentů o konkrétní problematiky či vedoucí práce na jedné straně a zájem 

nebo naopak nezájem AP vést závěrečné práce na straně druhé, při maximální možné míře zachování kvality, 

tj. včetně odpovídající odbornosti vedoucího. Zároveň chceme podpořit možnost podchytit nadaného studenta již 

v bc. studiu a dovést ho až do doktorského studia. Prof. Stejskal upozornil na zvýšení zodpovědnosti všech AP – 

je potřeba, aby akceptovali pouze témata, která jsou schopni odborně vést, nebo aby si ještě domluvili konzultanta. 

 

Dále doc. Komárková požádala garanty SP, aby se zamysleli nad následujícími problematikami, které budeme 

diskutovat příště: 

 semináře k BP/DP v ZS, 

 zařazení odborné praxe do obou semestrů, 

 návrh UMKM zařadit FPAS/CPAS/EPAS do obou semestrů, 

 problémy s výukou cizích jazyků, 

 



Poté doc. Komárková uvedla následující:  

 příští jednání RSP již bude realizováno podle směrnice UPa č. 1/2022, 

 „dostatečný předstih“ pro oznámení směrnice UPa č. 1/2022 představuje jednání RSP konané 

ve zkouškovém období před semestrem, ve kterém ke změně dojde; detaily oznámení budou upřesněny 

dodatečně. 

5. Závěr 

Na závěr doc. Komárková poděkovala všem za účast na jednání RSP.   

 

Zapsala: Ing. Radka Stárková 

 

 

 

doc. Ing. Jitka Komárková, Ph.D. 

předsedkyně RSP FES 

 
 


